



## سياسة وأهداف نظام إدارة البيئة والصحة والسلامة المهنية — EHS Management System Policy & Objectives

The Transport Authority ensures its commitment to achieve its' vision of Intergraded and sustainable transportation for a better future, by achieving its' mission to Develop a secure, integrated, and sustainable transportation system that enhance the quality of life by providing the community with transportation services to contribute to building competitive investment partnerships.

In line with the best international practices in management systems, the authority has prepared an "Environment, Health and Safety Policy" that includes a commitment to implementing the best practices which includes their commitments as follows:

- Implementing environmental, health and safety management systems in accordance with ISO 14001 and 45001, and continuously improving the efficiency and effectiveness of these systems.
- Adopting objectives and targets to improve performance of environment, health, and safety systems, implementing programs that ensure the achievement of those goals, measuring and monitoring its activities and the progress towards its objectives, and periodically reviewing them for continuous improvement.
- Commitment to excellence in providing high-quality services to its customers and meeting their needs to develop a distinguished relationship with them.
- Providing all the necessary resources to ensure the efficiency and effectiveness of the implemented systems and striving to motivate, involve and train its employees to achieve the goals and programs intended by these systems.
- Compliance with legal and regulatory requirements related to environment, health, and safety regulations.
- Preventing and limiting injuries, diseases, environmental pollution, environment protection, and all health and safety risks associated with the Authority's activities and services through the hierarchy of controls.
- Publish this policy and involve all concerned parties with its activities and services by informing them of this policy and allowing the opportunity to provide their suggestions about it on an ongoing basis.
- Reviewing this policy annually to ensure its suitability and effectiveness.

## Environment, Health and Safety Management Systems Objectives:

- Prevent environmental threats while maintaining performance.
- Ensuring the protection and safety of individuals and employees and customers in the Authority

The transport authority and its' employees believe that abiding by this policy and objectives comes from, the implementation of the Environment, health, and safety management systems ISO14001:2015 and 45001:2018, the continuous improvement to ensure its effectiveness, and periodic revision of the system according to the approved process.

تماشياً مع رؤية الهيئة في "نقل متكامل ومستدام لمستقبل أفضل"، وتحقيقاً لرسالها والمتمثلة في "تطوير منظومة نقل آمنة متكاملة ومستدامة، تعزز جودة الحياة عبر تقديم خدمات النقل للمجتمع تسهم في بناء شراكات استثمارية تنافسية"، واستناداً إلى أفضل الممارسات العالمية في الأنظمة الإدارية، قامت هيئة النقل بتطوير هذه السياسة لتمثل الإطار العام لإلتزامها ومبادراتها في تطبيق أفضل الممارسات الإدارية في مجال إدارة البيئة والصحة والسلامة، شاملة الالترام بما يلي:

- تطبيق أنظمة البيئة والصحة والسلامة المهنية وفقا لمواصفات الأيزو 14001 و45001 وتحسين كفاءة وفعالية هذه الأنظمة بشكل مستمر.
- تبني أهداف ومستمدفات لتحسين الأداء على أنظمة البيئة والصحة والسلامة المهنية وتنفيذ البرامج التي تضمن تحقيق تلك الأهداف وقياس ومراقبة أنشطتها والتقدم الذي تحرزه مقابل الأهداف التي تم الالتزام بها والمراجعة الدورية لهذه الأهداف بهدف التحسين المستمر على الأداء.
- الالتزام بالتميز في تقديم خدماتها ذات الجودة العالية لعملائها وتلبية احتياجاتهم
  سعياً لتطوير علاقة متميزة معهم.
- العمل على توفير جميع الموارد اللازمة لضمان كفاءة وفعالية الأنظمة المطبقة والسعي لتحفيز وإشراك وتدريب موظفها لتحقيق الأهداف والبرامج المقصودة من هذه الأنظمة.
- الالتزام بجميع المتطلبات التشريعية والقانونية والمتطلبات الأخرى ذات العلاقة بأنظمة البيئة والصحة والسلامة المهنية.
- العمل على منع والحد من الإصابات والأمراض المهنية ومنع التلوث البيئ وحماية البيئة وجميع مخاطر الصحة والسلامة المقترنة بأنشطة وخدمات الهيئة من خلال التسلسل الهرمى للضوابط.
- العمل على نشر هذه السياسة وإشراك جميع الفئات المعنية بأنشطتها وخدماتها
  عبر إعلامهم بهذه السياسة وتهيئة الفرص لتقديم اقتراحاتهم عنها بشكل متواصل.
  - مراجعة هذه السياسة سنوباً للتأكد من مدى ملاءمها وفعاليها.

## أهداف نظام إدارة البيئة والصحة والسلامة المهنية:

- الوقاية من الهديدات البيئية مع الحفاظ على الأداء
- ضمان حماية وسلامة الافراد والعاملين والمتعاملين المتواجدين في الهيئة

تؤمن هيئة النقل وموظفها بأن تحقيق هذه السياسة والأهداف يأتي من خلال تطبيق نظام إدارة البيئة والصحة والسلامة وفق متطلبات الايزو 14001:2015 و45001:2018 والتطوير المستمر والمتوافق مع متطلبات المواصفة لتأكيد فعاليتها، ومراجعة النظام بشكل دوري وفقاً للعمليات المعتمدة.

سعادة/ عمر محمد لوتاه

